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Nuorisofoorumissa Joutenlammella 4.-5.4.2014 käsiteltyjen teemojen pohjalta jatkovalmisteltiin seuraa-
vat esitykset valtuustoaloitteiksi :  
 
Valtuustoaloite: Siirrytään kouluissa yhä enemmän sähköisten palvelujen käyttöön  
 

Vastauksen 
antaja 

Tiivistelmä vastauksesta Muuta huomioitavaa  Toimenpiteet v. 2015 aikana 

Hyrynsalmen 
kunta: sivistyslau-
takunta ja kun-
nanhallitus 

Perusopetuksessa ei voida siir-
tyä pelkästään sähköisten mate-
riaalien käyttöön, koska se on 
oppilaille maksutonta.  
Sähköisten materiaalien käytös-
sä on huomioitava, että kouluille 
tulee lisenssimaksuja. Suunnit-
teilla olevat valtakunnalliset 
verkkomateriaalit tuovat toden-
näköisesti helpotusta tähän 
asiaan. On kuitenkin huomatta-
va, että sähköiset materiaalit ja 
alustat ovat vielä voimakkaassa 
kehitysvaiheessa. 
Kouluilla on olemassa nopeat 
tietoliikenneyhteydet sekä lan-
gattomat verkot myös oppilas-
käytössä.  

Tulevaisuuden haasteena ja mah-
dollisuutena on oppilaiden omien 
laitteiden käyttöönotto opetuksessa 
(BYOD). Tämä toisi nopeasti mah-
dollisuuksia sähköisen materiaalin 
hyödyntämiseen. Koulut joutuvat 
tosin huolehtimaan, että laitteita on 
tarjolla opetuksen maksuttomuuden 
ja tasa-arvoisuuden toteutumiseksi 
niille oppilaille, joilla ei ole omia 
päätelaitteita (esim. älypuhelimia tai 
tabletteja). 
Hyrynsalmen kunta on tukenut 
valokuituyhteyksien rakentamista 
kunnan alueella. 

Ei vastausta. 

Kajaanin kaupun-
gin sivistyslauta-
kunta 

TVT -teknologian asema opetuk-
sessa tulee vääjäämättömästi 
kasvamaan ja kajaanilaiset reh-
torit ja opettajat suhtautuvat 
myötämielisesti tieto- ja viestintä-
teknologian tuomiin mahdolli-
suuksiin. Kajaanin perusopetuk-
sen TVT -laitteiston ja -
opetuksen tilanne on kuitenkin 
vielä kaukana Kajaanin perus-
opetuksen TVT -strategiassa 
2014 – 2016 asetetusta visiosta. 
Toistaiseksi vain harvoilla kou-
luilla on käytettävissä langatto-
mia verkkoja ja koulujen laitekan-
ta osalta vaihtelee paljon. Kou-
luilla ei ole tarvittavia välineitä ja 
resursseja sähköisten materiaa-
lien käyttöön. Perusopetuksessa 
ei voida siirtyä pelkästään säh-
köisten materiaalien käyttöön, 
koska perusopetus on oppilaille 
maksutonta - koko kaupungin 
mittakaavassa ei ole taloudelli-
sesti mahdollista varustaa oppi-
laita kaupungin tarjoamilla henki-
lökohtaisilla laitteilla. Jo pelkäs-
tään luokkien välttämättömän 
TVT välineistön ylläpito ja päivi-
tys vie ison osan koulun vuosit-
taisesta käyttötaloudesta. 

Koulujen ja kaupungin haasteena 
on löytää tasapaino resurssien ja 
tavoitteiden sovittamisessa. Säh-
köisten materiaalien ja palvelujen 
käyttöön kouluissa tarvitaan mittavat 
opettajien koulutukset sekä laittei-
den käytössä että soveltamisessa 
opetukseen. Perusopetuksen osalta 
sähköiset alustat ja materiaalit ovat 
vielä voimakkaassa kehitysvaihees-
sa ja eri ohjelmien yhteensovittami-
nen ei onnistu helposti. Koulut jou-
tuvat huolehtimaan, että tarjolla on 
laitteita opetuksen maksuttomuuden 
ja tasa-arvoisuuden toteutumiseksi. 
Omien laitteiden käyttö (BYOD) toisi 
nopeasti mahdollisuuksia sähköisen 
materiaalin hyödyntämiseen.  
Jo nykyisten oppilaiden olisi saatava 
valmiudet mm. sähköisten ylioppi-
laskirjoitusten asettamiin vaatimuk-
siin.  
TVT-strategian toteuttaminen on 
kiinteästi yhteydessä opetussuunni-
telman uudistukseen.   

Kajaanin kaupunki 29.9.2015: 
Nykytila: Kajaani valmistautuu 
uuden opetussuunnitelman 
käyttöönottoon v. 2016. Suun-
nittelutyötä tehdään yhdessä 
Kainuun kuntien kanssa. 
OPS2016-työssä sähköisten 
oppimis-ympäristöjen ja -
materiaalien käyttö on suunni-
teltu työryhmien toimesta. 
Kajaanissa on laadittu perus-
opetuksen TVT-strategia v. 
2014 aikana. Kainuun kuntien 
kanssa on laadittu yhteinen 
TVT-koulutusrunko. 
Kajaanin perusopetus, toinen 
aste ja ammattikorkeakoulu 
ovat määrittäneet yhteiset 
opetusteknologian kehittämi-
sen tavoitteen.  
Kajaanin lukio valmistelee 
sähköisen ylioppilaskirjoituk-
sen käyttöönottoa kansallisen 
kehityksen mukana. Ohjelmis-
tojen testaus on käynnissä ja 
lokakuussa suoritetaan en-
simmäiset testikokeet. 
Kajaanilla on käynnissä ICT-
pedagogisen osaamisen han-
ke. Hankkeessa kehitetään 
opettajien osaamista. Hank-
keessa toimii kuusi mentoria, 
joista kaksi esiopetuksessa ja 
neljä perusopetuksessa. Han-
ke kestää v.2017 loppuun. 
Kajaani on verkostoitunut 
Pohjois-Suomen kaupunkien 
(ePS2-verkosto) kanssa eri 
digitalisaation kehityskohtei-
den osalta. Oppimisympäristö-
kehitys on yksi kokonaisuus. 
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Verkostomaisella tekemisellä 
pyritään välttämään päällek-
käistä tekemistä, ICT-
ratkaisuja sekä mahdolliste-
taan laaja-alaisempi osaami-
sen hyödyntäminen. 
Kajaani on organisoinut kou-
lusektorin tietohallinnon uudel-
leen v. 2014 aikana. Käytän-
nössä perusopetuksen, toisen 
asteen koulutuksen ja ammat-
tikorkeakoulun tietohallinto-
osaaminen on yhdistetty ja 
koulusektorille kehitetään 
yhteisiä palveluja. 
Tulevaisuus: Kajaani pyrkii 
edistämään oppimisympäristö-
jen kehittämistä tavoitteiden 
mukaisesti. Kajaani yhdessä 
Pohjois-Suomen kaupunkien 
kanssa on jättänyt hallitusoh-
jelman digitalisaation edistä-
miseen liittyvän esityksen 
VM:öön koskien oppimisympä-
ristöjen kehittämistä. Esityksen 
käsittely etenee muiden esitys-
ten kanssa samassa aikatau-
lussa VM:n ja OKM:n kesken.  
Kajaani selvittää yhteistyön-
kohteita Oulun yliopiston 
kanssa liittyen sähköisten 
oppimisympäristöjen, oppima-
teriaalien ja etäopetuksen 
kehittämiseksi sekä opettajien 
täydennyskoulutuksen järjes-
tämiseksi. 

Kuhmon kaupun-
ki, sivistystoimiala 

Sähköiset palvelut lisääntyvät - 
mutta mistä rahaa laitteisiin, 
ohjelmiin sekä henkilöstön koulu-
tukseen. 

 Ei vastausta. 

Paltamon kunta, 
Korpitien koulu 

Korpitien koulussa ja Paltamon 
lukiossa siirrytään yhä enemmän 
sähköisten palvelujen käyttöön 
(kirjasarjat--> osa jo 
tällä hetkellä sähköisinä, tieto-
tekniset laitteet ovat Korpitien 
koululla kaikkien käytettävissä, 
tietoliikenneyhteydet 
toimivat 

 Paltamon kunta 14.9.2015: 
Paltamossa kehitetään säh-
köistä osaamista jatkuvasti. 
Uudet opetussuunnitelmat ensi 
vuonna tuovat sähköisiä ja 
tietoteknisiä osaamistarpeita 
lisää. Kainuussa toimii kuntien 
yhteinen tieto- ja viestintätek-
niikan kehitysryhmä osana 
uuden opetussuunnitelman 
valmistelutyötä. Tässä ryh-
mässä on myös Paltamon 
kunnan edustus. Paltamon 
lukio varmistaa uusille opiskeli-
joille kannettavan tietokoneen 
käyttö mahdollisuuden. Lukion 
opetuksessa on lisäksi pidetty 
sähköisiä kokeita, joita tulee 
jatkuvasti lisää sähköistyvän 
ylioppilaskokeen seurauksena. 
Sähköisten oppimateriaalien 
käyttö on lisääntynyt kokoajan 
perusopetuksessa ja lukiossa. 
Ensi vuoden talousarviossa 
varaudutaan digitaalisen op-
pimisympäristön kehittämi-
seen. 
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Puolangan kun-
nan sivistyslauta-
kunta 

Koululla on käytössä Wilma. 
Joillakin luokanvalvojilla on käy-
tössä kännykässä luokan what-
sApp - ryhmä eli nopeat, koko 
luokkaa koskevat tiedotteet 
saa helposti näin tiedoksi kaikille. 
Opettajat käyttävät opetuksessa 
älytaulua, opetusta tulee myös 
videoneuvottelulaitteiden kautta. 
Osalle opettajista voi tehtäviä 
palauttaa myös sähköpostin 
kautta. Opettajat tekevät 
tehtäviä kännykkäpohjaiseen 
Kahoot -ohjelmaan . Oppilaat 
voivat tehdä tehtäviä oman kän-
nykkänsä kautta. 

 Ei vastausta. 

Ristijärven kun-
nanhallitus 

Ristijärven kunta pyrkii siirty-
mään sähköisen oppimateriaalin 
käyttöön taloudellisten mahdolli-
suuksiensa mukaisesti ja sopi-
vaksi kokemiensa oppimateriaa-
lien kohdalla. Tällä hetkellä ma-
teriaalia on käytössä lähinnä 
yläkoulun lukuaineissa, erityis-
opetuksessa, kielissä ja matema-
tiikassa. Prioriteettina pidetään 
kuitenkin opetuksen laadukkuut-
ta ja oppimateriaalien tarkoituk-
senmukaisuutta. 

 Ristijärven kunta 31.8.2015: 
Ristijärven kunnan johtoryhmä 
on päättänyt pitäytyä viime 
vuotisissa vastauksissa. 
 

Sotkamon kunta - - Sotkamon kunta, sivistystoi-
men lautakunta 17.9.2015: 
Sotkamon kouluissa on yhä 
kasvavassa määrin siirrytty 
käyttämään sähköisiä oppima-
teriaaleja. Elokuussa 2016 
toteutuvan opetussuunnitel-
mauudistuksen myötä sähköi-
siä oppimisympäristöjä tullaan 
edelleen kehittämään ja tuo-
maan ne luontevaksi osaksi 
opetusta kaikilla luokka-
asteilla. Tällä hetkellä Sotka-
mon kunnan perusopetukses-
sa on käynnissä vuosille 2015-
2016 hanke, jonka tehtävänä 
on valmistella sähköisten ym-
päristöjen käyttöön ottoa, 
kouluttaa koulujen henkilökun-
taa uuden tekniikan käyttöön 
ja luoda strategia sähköiseen 
oppimiseen. 
Aloitteessa esille nostetut 
aiheet ovat todella tärkeitä ja 
ne tulee huomioida myös esi-
merkiksi opetustoimen talous-
arvion laadinnassa tulevina 
vuosina. Jotta sähköisiä mate-
riaaleja voidaan hyödyntää, 
tulee koulujen ja oppilaiden 
käytössä olla riittävä määrä 
tietokoneita ja koulujen verk-
koyhteyksien tulee olla käytet-
tävissä myös langattomasti. 
Tällä hetkellä Sotkamon kun-
nassa on käynnissä langatto-
man verkon rakentaminen 
kaikkiin kouluihin. 
Sähköiseen materiaaliin ja 



        LIITE 1 

 

pilvitallennukseen siirryttäessä 
voidaan paperitulosteista ja 
esimerkiksi työkirjojen käytöstä 
luopua vaiheittain. Tällä het-
kellä Sotkamon kouluissa jo 
jonkin verran käytetään esi-
merkiksi Onedrive ja Google-
drive pilvitallennusta. 

Suomussalmen 
kunnan sivistys-
lautakunta 

Suomussalmen perusopetukses-
sa ja lukiokoulutuksessa ei ole 
oppimateriaalimaksuja. Molem-
missa koulumuodoissa tarkastel-
laan keväällä 2015 mahdollisuut-
ta siirtyä osassa oppiaineita 
sähköisten oppimateriaali-
en/työkirjojen käyttöön. 
Tietokoneet ym. laitteet ovat 
oppilaiden käytössä koulupäivän 
aikana aina tarvittaessa. Koulu-
jen alueilla on olemassa toimivat 
tietoliikenneyhteydet ja syksyllä 
2015 Ruukinkankaan koulukes-
kukseen tulevaa valokuidun 
runkoverkkoa laajennetaan ja 
nopeutta lisätään. Muistitikut ja 
pilvipalvelut mm. OneDrive tal-
lennusmuodot ovat jo käytössä. 

 Suomussalmen kunta 
5.10.2015: 
Suomussalmen kunnan johto-
ryhmä on 17.8.2015 käsitellyt 
asiaa ja todennut, ettei kunnal-
la ole lisättävää syksyllä 2014 
annettuun lausuntoon.  
 

 


